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Kasteel van Mesen (Lede)  –  Advies Monumenten
en Landschappen

De afdeling Monumenten en Landschappen zou
een nota of advies hebben gemaakt over de gebou-
wen in het park van het Koninklijk Gesticht van
Mesen in Lede. Het gaat hier om een cultureel en
historisch waardevol complex, dat zich echter in
een bouwfysisch slechte staat bevindt en waarvan
een deel zelfs al is ingestort. Op 10 februari jongst-
leden was er op het kabinet van de minister van
Ruimtelijke Ordening en Openbare Werken een
vergadering waarop ook een vertegenwoordiger
van de afdeling Monumenten en Landschappen
aanwezig geweest zou zijn.

1. Wat zijn de krachtlijnen van de nota van de
afdeling Monumenten en Landschappen ?

2. Doet deze nota een uitspraak over de vraag of
deze gebouwen al of niet moeten worden
beschermd als monument ? In welke zin ?

3. Zet de minister de beschermingsprocedure op
gang ?

4. Welke standpunten heeft de vertegenwoordiger
van de afdeling Monumenten en Landschappen
verdedigd op de vergadering van 10 februari ?

N.B. : Een vraag over deze problematiek werd
eveneens gesteld aan de heer Eddy Balde-
wijns, Vlaams minister van Openbare Wer-
ken, Vervoer en Ruimtelijke Ordening.

Antwoord

1 en 2. De nota van Monumenten en Landschap-
pen bevat de volgende krachtlijnen.

– Monumenten en Landschappen beklem-
toont de historische waarde van de site. D e
gebouwen zijn evenwel sinds jaren sterk in
verval.

– De oplossing voor het domein ligt in een
goede functionele herbestemming, waarbij in
het kader van een doordachte hedendaagse
architecturale benadering, mogelijk nog
enige reminiscentie naar het waardevol ver-
leden kan worden gezocht.

– Voor deze aspecten biedt een wettelijke
bescherming als monument, van het volledi-
ge domein, geen oplossing.

3. Ik heb besloten geen beschermingsprocedure in
te zetten, omdat een bescherming van dit uitge-
strekte patrimonium geen oplossing biedt voor
de reeds lang aanslepende problematiek van
verval en herbestemming. De bescherming van
dit domein werd overigens in 1978 door de
Raad van State vernietigd.

4. Een oplossing voor het betrokken domein moet
worden gezocht in een verantwoorde herbe-
stemming en een aangepast ruimtegebruik. Ook
de architectuur van de eventuele nieuwbouw
moet waardevol en vernieuwend zijn.

(Antwoord Eddy Baldewijns : zie blz. 1736  –  red.)


